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Companii

Impact vrea sã foloseascã
piaþa de capital

pentru finanþarea proiectelor
(Interviu cu Lucian Mateescu, CEO Impact Developer & Contractor)

Reporter: În anul 2013, Impact ºi-a
redus pierderile la aproape jumãtate
faþã de nivelul din 2012. Ce mãsuri aþi
întreprins pentru obþinerea acestor re-
zultate?

Lucian Mateescu: Din luna iunie
2013, Impact are un management com-
plet nou. Acþionariatul Impactul este,
de asemenea, în majoritate nou. Deci-
ziile celor douã organisme menþionate
s-au axat pe modelarea unui plan de
afaceri 2014 – 2018 bun, plan ce are
drept obiectiv principal, fãrã vorbe
mari, câºtigarea atenþiei ºi încrederii
clienþilor noºtri. Tot ceea ce vizeazã o
firmã vine natural, apoi.

Totuºi, concret, menþionãm cã am
reuºit stingerea tuturor litigiilor vechi
care puneau în pericol compania. În mai
2013, Impact era chematã în instanþã
într-un numãr de 153 de procese.

Astãzi, compania mai este parte doar
la trei dintre aceste procese. Toate chel-
tuielile potenþiale sunt provizionate, ni-
ciunul nepunând în dificultate bunul

mers al firmei. Întregul personal a tre-
cut printr-o evaluare minuþioasã, orga-
nizaþia fiind serios modificatã. Liniile de
credit existente în iunie 2013, precum ºi
toate contractele cu partenerii de aface-
ri ai Impact au fost renegociate.

În luna decembrie 2013, firma a
vândut aproape 80% din drumurile ºi
reþelele de utilitãþi cãtre locatarii an-

samblurilor construite de Impact . Toate
aceste drumuri interioare ºi utilitãþi, în
patrimoniul Impact, produceau doar
pierderi financiare. Au fost obþinute noi
planuri urbanistice ºi zonale pentru toa-
te terenurile deþinute de Impact. Astfel,
valoarea activului net al companiei a
fost îmbunãtãþitã.

Reporter: Ce aºteptãri aveþi cu privi-
re la rezultatele pe care urmeazã sã le
obþineþi în 2014?

Lucian Mateescu: Convingerea no-
ului management al Impact este cã anul
2014 va marca obþinerea de profit ope-
raþional. Astfel, punem accent atât pe
construcþiile noi, cât ºi pe concentrare
serioasã în vânzarea terenurilor deþinu-
te în þarã (Oradea , Ploieºti, Constanþa)
ºi în Bucureºti. Oferta de terenuri a
Impact este „la cheie”, adicã teren cu
toate utilitãþile ºi proiect de casã la ale-
gere, mergând pânã la obþinerea auto-
rizaþiei ºi construcþia casei la cererea
clientului.

Reporter: Cum estimaþi cã va evo-
lua, în acest an, piaþa imobiliarã, din
punct de vedere al tranzacþiilor ºi al pre-
þurilor pentru terenuri ºi locuinþe?

Lucian Mateescu: Ne-am convins
cu toþii cã începutul anului 2013 a mar-
cat punctul de inflexiune în evoluþia nu-
mãrului tranzacþiilor imobiliare. Una-
nim acceptat între profesioniºti este cã,
la un an de la acest eveniment, ºi preþul
proprietãþilor imobiliare a intrat pe o
tendinþã pozitivã. Este adevãrat cã nu
sunt aºteptate creºteri marcante ale
preþurilor, dar categoric vorbim de
creºtere.

Reporter: Care este profilul cumpã-
rãtorului de locuinþe noi în aceastã pe-
rioadã?

Lucian Mateescu: Cumpãrãtorul de
locuinþã nouã, este, în primul rând, utili-
zatorul final, informat, capabil de analizã
comparativã a calitãþii, o persoanã care
înþelege sã facã chiar ºi un efort financiar
pentru confortul familiei. Nu în ultimul

Dezvoltatorul imobiliar Impact
(simbol IMP) intenþioneazã ca, în
acest an, sã utilizeze piaþa de ca-
pital drept principalã sursã de fi-
nanþare pentru proiectele sale de
dezvoltare, care cuprind, printre
altele, construcþia de 356 de apar-
tamente în cartierul Greenfield,
din Bucureºti, ne-a declarat direc-
torul general al companiei, Lucian
Mateescu.

Acþionarii Impact au aprobat, la
sfârºitul lui 2013, emiterea de obli-
gaþiuni în valoare de 100 milioane
lei, cu maturitate pe cinci ani.

Conducerea companiei a pro-
pus, la finele lui ianuarie, majora-
rea capitalului social cu 80 milioa-
ne lei, o decizie în acest sens
urmând sã fie luatã la începutul
acestei luni.

Aceste planuri au atras aprecieri
din partea autoritãþilor pieþei
noastre de capital, potrivit poziþiei
exprimate recent de cãtre Mircea
Ursache, vicepreºedintele Autori-
tãþii de Supraveghere Financiarã,
responsabil pentru sectorul instru-
mentelor ºi investiþiilor financiare.

Impact are un nou management,
începând cu iunie 2013, când Lucian
Mateescu a preluat funcþia de direc-
tor general de la ªtefan Gheorghiu
Milicin.

ªi acþionariatul dezvoltatorului
imobiliar, care este listat la Bursa de
Valori Bucureºti din anul 1996, a su-
ferit modificãri importante, prin
ieºirea lui Dan Ioan Popp, fondatorul
Impact, ºi intrarea lui Gheorghe Ia-
ciu, care a ajuns sã deþinã, în pre-
zent, aproape jumãtate din capitalul
social al firmei.

Domnul Mateescu ne-a vorbit, în
cadrul unui interviu, despre anul
care s-a încheiat ºi aºteptãrile pen-
tru cel în curs.

"Convingerea noului
management al Impact

este cã anul 2014
va marca obþinerea de

profit operaþional".
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rând, chiar dacã unii pot considera acesta
un subiect, hai sã zicem, tabu, cumpãrã-
torul de locuinþã nouã conºtientizeazã cã
îºi pune familia la adãpost faþã de un
eventual cutremur.

De asemenea, dobânzile bancare
menþinându-ºi tendinþa decrescã-
toare, vom vedea din ce in ce mai
mulþi oameni care vor alege din
nou investiþia imobiliarã in detri-
mentul depozitelor.

Reporter: Ce planuri are Impact
pentru dezvoltarea de locuinþe noi
în acest an?

Lucian Mateescu: În 2014,
Impact va continua extinderea car-
tierului Greenfield, prin construirea
unei numãr de 356 apartamente de
douã ºi trei camere.

De asemenea, vom iniþia, în perioada
imediat urmãtoare, un concurs pentru
desemnarea celor mai ingenioase solu-
þii arhitecturale pentru case unifamilia-
le. Aceste proiecte vor fi puse, cu titlu
gratuit, la dispoziþia clienþilor care vor
achiziþiona terenuri de case de la
Impact.

Terenurile scoase la vânzare pentru
construcþia de case se aflã în cartierul
Greenfield din Bucuresti, în cartierul Ze-
nit din Constanþa ºi în cartierul Roua din

Ploieºti.

Reporter: Ce strategie aveþi în pri-
vinþa vânzãrilor de locuinþe în 2014?
Intenþionaþi sã menþineþi preþurile sau
sã le modificaþi, în sus sau în jos?

Lucian Mateescu: Politica preþuri-
lor de vânzare abordatã de Impact va fi
constantã în primele douã trimestre ale
anului 2014. Dacã toate aparenþele ac-
tuale privitoare la piaþa imobiliarã vor
deveni mai concrete, Impact are în ve-
dere creºterea calitãþii construcþiilor
sale noi, odatã cu raportarea preþului la
aceastã îmbunãtãþire.

Reporter: Plãnuiþi sã vindeþi în bloc
active pentru acoperirea datoriilor?

Lucian Mateescu: Suma totalã a
creditelor Impact este cifratã sub 20%
din valoarea activului net. De la instala-
rea noului management , compania nu

a înregistrat nici mãcar o zi de întârziere
faþã de graficul de rambursare agreat cu
bãncile, drept pentru care Impact nu
are nicio constrângere în acest sens.

Reporter: Cum caracterizaþi rela-
þia cu bãncile?

Lucian Mateescu: O relaþie
bunã aº putea spune. În viitorul
apropiat, având în vedere scãderea
generalã a dobânzilor ºi, nu în ulti-
mul rând, o lichiditate confortabilã
a firmei, vizãm fie o diminuare a
dobânzilor împrumuturilor, prin re-
negociere, fie o rambursare antici-
patã.

Reporter: Când intenþionaþi sã
lansaþi emisiunea de obligaþiuni în valo-
are de 100 milioane lei?

Lucian Mateescu: Aºa cum reiese
din ultimul convocator publicat, în ca-
drul Adunãrii Generale Extradordinare a
Acþionarilor (AGEA) din data de 6 martie
2014 vom supune votului acþionariatu-
lui o majorare de capital de 80 milioane
lei. Ulterior acestei operaþiuni, vom ana-
liza momentul cel mai oportun pentru
punerea în aplicare a votului favorabil
al acþionariatului pentru emisiunea de
obligaþiuni în valoare de 100 milioane
lei.

Reporter: Intenþionaþi ca, în 2014,

sã folosiþi cu precãdere piaþa de capital
pentru finanþarea activitãþii Impact?

Lucian Mateescu: Intenþia de fi-
nanþare pentru acest an este, cu precã-
dere, de pe piaþa de capital. Totuºi, nu
excludem ºi finanþãri bancare, pun-
ctual, pe proiect.

Reporter: Vã mulþumesc!

"În 2014, Impact va continua
extinderea cartierului Greenfield,

prin construirea unei numãr de

356
apartamente de douã

ºi trei camere".


